
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30/10-2019 stillet følgende spørgs-

mål nr. 145 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 145:  

”Ministeren bedes kommentere resultaterne fra Behandlingscenter Svendborg, her-

under bedes ministeren redegøre for, om regeringen har i sinde at anspore til, at me-

toderne fra Region Syddanmark og Behandlingscenter Svendborg udvides til hele lan-

det? Der henvises til artikel 7/10-19: Svendborg bliver frontløber i udryddelsen af he-

patitis”. https://fyens.dk/artikel/svendborg-bliver-frontløber-i-udryddelsen-af-hepati-

tis,” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 

som jeg kan henholde mig til:  

 

”Su dhedsstyrelse  a tager, ed udga gspu kt i de  æv te artikel, at der he føres 
til Behandlingscenter Svendborgs resultater på hepatitis C-området, og at der henfø-

res til hepatitis C og ikke andre former for hepatitis.  

 

Sundhedsstyrelsen kan bekræfte de i artiklen angivne oplysninger om, at en ny, effek-

tiv og stort set bivirkningsfri behandling mod hepatitis C har været tilgængelig siden 

1. november 2018, samt at dette muligvis kan medvirke til at sygdommen elimineres, 

hvis der iværksættes de rette indsatser. Ligeledes bekræftes det, at stofbrugere med 

aktuelt eller tidligere intravenøst stofbrug er den gruppe, som er i størst risiko for 

smitte. 

 

Sundhedsstyrelsen er bekendt med, at der aktuelt pågår lokale forsøgsordninger mål-

rettet hepatitis C. Et af disse foregår i Regio  Sydda ark u der av et ”C frit Syd”, 
under ledelse af blandt andre professor Peer Brehm Christensen, Infektionsmedicinsk 

Afdeling, Odense Universitetshospital. Initiativet indebærer blandt andet, efter Sund-

hedsstyrelsen opfattelse, forsøgsvis udlægning af behandlingen fra specialafdelinger 

til rusmiddelcentrene via tæt samarbejde mellem parterne og har umiddelbart vist 

gode resultater. Sundhedsstyrelsen er bekendt med, at metoden tillige er forsøgt i 

andre lande med forhold sammenlignelige med de danske, tilsyneladende også hér 

med gode resultater. Sundhedsstyrelsen finder det umiddelbart relevant, at forsøge 

at øge tilgængeligheden af behandlingen blandt målgruppen i hele landet. 

 

Sundhedsstyrelsen vurderer imidlertid, at der er behov for et dyberegående arbejde, 

i de  der tages beslut i g o  udbredelse af ko krete i itiativer.” 
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Side 2 

 

Jeg henviser i øvrigt til besvarelsen af SUU alm. del spørgsmål nr. 144. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Emilie Norré Sørensen 
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